
PROTOKOL FRA DEN ÅRLIGE
ORDINÆRE GENERALFORSAMLING

TIRSDAG DEN 28. MARTS 2023

Formand Dorthe Kaihøj bød velkommen til de 44 fremmødte

1. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog Thea Strand. Thea blev valgt, og godkendte
generalforsamlingen som lovligt indvarslet.

2. Vat af stemmetællere
Dorthe Pors og Charlotte Pedersen blev valgt

3. Bes reisen aflæ er beretnin
Dorthe Kaihøj fremlagde beretningen, som kan ses på hjemmesiden

En deltager ville gerne bemærke at han var med til "fødslen" af friskolen for 32 år
siden, dejligt at se og høre at "barnet" har det godt. Han kom med ideer til
hvordan frivilligt arbejde kan organiseres, og opfordrede til at deltage aktivt.

4. Skolelederen aflæ er beretnin
Thomas Kilsmark aflagde beretning, som kan ses på hjemmesiden

5. Afdelin sleder i BH/SFO aflæ er beretnin
Yrsa Poulsen aflagde beretning, som kan ses på hjemmesiden

Tiis nserklærin enfremtæ es

Tilsynsførende Leif Laursen var forhindret i at deltage, og Thomas Kilsmark læste
Leifs beskrivelse af erfaringer fra besøg på Friskolen i skoleåret 2022/23.
Beskrivelsen kan læses på hjemmesiden.
Den samlede officielle tilsynsrapport kan ses på hjemmesiden i løbet af maj/juni

Orienterin o beslutnin om etablerin af rivat børnehave o o si else af uleaftale.
Dorthe orienterede om baggrunden for forslaget til ændringen til privat
børnehave. Kommunen har de seneste 2 år nedsat tilskuddet til puljeordning,
mens alle andre kommunale tilskud stiger. En udregning på det manglende
tilskud vil være ca 170.000 pr år ved 50 børn i børnehaven. Baggrunden er også
et ønske om et stærkere bånd mellem Børnehave, Børnebolig og Friskole.
Børnehaven vil kunne få et netværk med andre private børnehaver.
Krav og regler om kommunalt tilsyn, minimumsnormering med mere er de
samme for privat institution som ved puljeordning, men der er lidt ændrede krav i
forhold til en forældrebestyrelse - disse blev også gennemgået.

Forsamlingen havde kommentarer/spørgsmål:
En deltager spurgte om man kender nogle negative konsekvenser? Dorthe
svarede; vi har ledt, men ingen fundet.



Der blev spurgt til om der er et sikkerhedsnet, hvis børnetallet falder. Svaret
er at kommunen ikke giver nogen sikkerhed, hverken for den eksisterende
puljeordning eller for en privat børnehave.
En deltager ønskede klarhed over, om det er de børn der allerede nu står på
kommunens vente/visitationsliste der kommer ind. Vi modtager allerede nu
løbende kommunens lister, og vil naturligvis overtage dem, og indskrive de
børn der allerede er + på vej ind i børnehaven
Hvordan sikrer vi os at man kan finde ud af at blive skrevet ind i børnehaven.
Vi er ikke nervøse for at det bliver sværere - allerede nu er det lidt svært at
finde vores børnehave gennem kommunen. Derfor får kontoret løbende
henvendelser der p. t. videresendes tit kommunen. Vi skal gøre det meget
synligt på hjemmesiden.
Tilskuddet kommer stadig fra kommunen, ligesom nu. Kommunen vil stadig
refundere os evt søskenderabat mellem søskende i børnehaven.
Hvor er det større netværk som privat institution? Der er 8-10 private
institutioner i Horsens kommune
Tidligere formand Martin Hansson fortalte at skiftet fra puljeordning til privat
ofte tidligere har været vendt i bestyrelsen, og bemærkede at han synes det
er en rigtig god ide, efter man har forventet det ville gå i den retning i mange
år.

Afstemning: flertal for, ingen imod, 1 blank.

Dermed opbakning til at bestyrelsen opsiger aftalen om puljeordning, og går i gang
med ansøgning om oprettelse af privat institution pr. 1. januar 2024

8. Orienterin o beslutnin om vedtæ tsændrin .

Kristoffer Holdensen redegjorde for ændringerne, herunder ændringer til ift privat
børnehave, samt diverse tilpasninger ift friskoleforeningens standardvedtægter.

Kan der i vedtægterne skrives institution eller skole og børnehave i stedet
for skole? - det er ikke tilladt ift friskoleregler.

Dorthe gennemgik de separate vedtægter for Tønning-Træden Børnehave (bilag til de
samlede vedtægter for Tønning-Træden Friskole og børnehave) inden afstemning om
vedtægtsændring

Der vil være en stor opgave i at få børnehaveforældre til at få ejerskab til
den samlede institution, samt deltage i generalforsamlingen, hvor valget
foretages. Ide og snak om f.eks. at udpege medlemmer til børnehavens
forældreråd på møder i børnehaven og formalisere valget på
generalforsamlingen.

Enstemmigt vedtaget - ingen imod og ingen blanke

Der vil nu blive arrangeret en ekstraordinær generalforsamling, til endelig godkendelse
af vedtægtsændringerne.



9. Best reisen forelæ er den reviderede årsra ort til orienterin
Kasserer Ann Munck gennemgik tallene fra regnskabet - det samlede resultat viser et
underskud på kr 163. 805.
Fordelt på: Børnehave: -124 t.kr., Børnebolig: 91 t.kr., Friskole: -131 t. kr.
Af årsager til årets resultat nævnes enkelte: etablering af nyt skolekøkken, højere
energipriser, sygefravær, anderledes postering af feriepengeforpligtelse og forringet
kommunalt tilskud til børnehaven.
Der er følgende kritiske revisionsbemærkninger - manglende funktionsadskillelse i
administrationen, samt underskud i børnehaven der ikke er tilladt. Begge
bemærkninger er drøftet og accepteret af bestyrelsen

Overvejer man tiltag omkring forbedrede energiløsninger..... - bestyrelsen
har taget tilbud ind, og det kan f.eks. ikke svare sig at skifte til varmepumpe.
Ingen af tilbuddene er attraktiv økonomisk.

10. Val afbes relsesmedlemmer i skole-o forældrekredsen
På valg er:

- Dorthe Kaihøj - ønsker genvalg
- Xenya Johansen - ønsker ikke genvalg
- Michael Madsen - ønsker genvalg

Forældrekredsen vælger Dorthe Kaihøj
Skolekredsen vælger Anne Kathrine Bramstund som børnehavens repræsentant
og Michael Madsen som 2. repræsentant.

11. Val af su leanter i henholdsvis skole- o forældrekredsen
Forældrekredsens suppleant er Stinne Emmer og
skolekredsens suppleant er Mads Nørgaard.

12. Indkomne forslå
Der er ikke indkommet nogen forslag.

13. Eventuelt
- Kan man se på forenkling af valgprocedure - nu hvor der sandsynligvis også

fremadrettet skal være valg til børnehavens forældreråd.
- Forslag om tidsplan for generalforsamlinger fremover.
- Kan arbejdslørdag placeres på andre dage, da det ofte kolliderer med andre

arrangementer i lokalområdet?
Bestyrelsen tager bemærkningerne med i overvejelser og planlægning
fremover.

Tak for fremmøde og til Thea for at styre slagets gang.
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Thea Strand, dirigent Bente Buch, referent

Tønning-Træden Friskole/ ~
og Børnehave


